



ကညီပိတ်မုဂ်ကရုယုထီဉ်န့ၣ်တၢ်လၢပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအိၤ
ဒ်သိးကအိၣ်မုဘၣ်လၢအလၢပုၤဒီးသူးသ့ၣ်လၢကပီၤ

လၢပုၤ(၂၀)သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်

တနံၤအံၤဒ်အမ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲမုၢ်နံၤအသိးကညီပိတ်မုဂ်ကရုယုထီဉ်န့ၣ်တၢ်လၢပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲဖိသ့ၣ်
တဖၣ်တၢ်ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအိၤ ဒ်သိးကအိၣ်မုဘၣ်လၢ အလၢပုၤဒီး သူးသ့ၣ်လၢကပီၤ ဒ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ အသိး န့ၣ် လီၤ.
ဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲမုၢ်နံၤအံၤမ့ၢ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကဒါက့ၤတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢပုၤလၢဘၣ်ယုၢ်ထီၣ်ခိၣ်ဖိတူၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်
တကး, ဘၣ်ညီကွံာ်အသးဒီး ဘၣ်ပာ်တ့ၢ်ကွံာ်အဟံၣ်ပီၤ, တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမုၢ်ဒီး ယုန့ၢ်တၢ်အိၣ်ကဒု အလီၤသ့ၣ်တ
ဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲဖိတဖၣ်မ့ၢ်ပုၤလဲၤခိဖျိတၢ်န့ၢ်ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လီၤ.အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ကဘၣ်
ဆိၣ် ထွဲမၤစၢၤအိၤဒီး ဟ့ၣ်အိၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ဒ်သိးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ဆၢထၢၣ်လၢအခိၣ်ဒီး စိာ်ကဖိထီၣ် အသူးသ့ၣ် လၢ
ကပီၤကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲလၢဒဲကဝီၤခွဲဖျါၣ် လၢအအိၣ်လၢကီၢ်ကွီၣ်တဲာ်-ကီၢ်ပယီၤအပူၤအံၤ အိၣ်မုဘၣ်ဝဲလၢ တၢ်ပာ်ပနီၣ် တၢ် က
ဟုကယာ်အတီၤပတီၢ် အစ့အကတၢ် အဖိလၢဒၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လဲၤန့ၣ်လီၤဟးထီၣ်လၢဒဲကဝီၤပုၤဖဲလၢခိၣ် ဝံးတၢ်
ဆါ(၁၉)အဆၢကတီၢ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကီၤဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၢ် ကျိၣ်စုတၢ်မၤစၢၤစ့ၤလီၤလၢ တၢ်ဆိၣ်ထွဲပုၤ ဘၣ် ကီ
ဘၣ်ခဲအဂီၢ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤစၢၤတလၢတလီၣ် လၢတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ ပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲဖိတဖၣ်အဂီၢ် န့ၣ် လီၤ.ပုၤဘၣ်
ကီၤဘၣ်ခဲတဝါဒီးတၢ်ကရုကရိတဖၣ်လၢအပၣ်ယုာ်ဒီးကညီပိတ်မုဂ်ကရုအံၤကျဲးစးဟူးဂဲၤမၤစၢၤဒီးပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲ
လၢတၢ်အိၣ်တၢ်ယၢၤစ့ၤအပူၤဒၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲတဖၣ်တလိၣ်လၢကဘၣ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စုလၢတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့. တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီး
လီၤဆီဒၣ်တၢ်ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမုၢ်အကျဲးဒၣ်လဲာ်ကမၤတၢ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲအိၣ်လၢ
ဒဲကဝီၤပုၤတဖၣ်လဲၤခိဖျိဘၣ်စ့ၢ်ကီးသးဒီးခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအိၣ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိၣ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဒီး
တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမုၢ်လၢအအိၣ်ယံာ်အိၣ်ကအံၤမ့ၢ်ဖိလစံာ်တခါလၢကီၢ်ကွီၣ်တဲာ်ပဒိၣ် ကဘၣ်ဆိကမိၣ်န့ၢ်ဝဲတၢ်လၢ
ပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အါန့ၢ်အန့ၢ်, ပယီၤသူးမ့ၢ်တဖၣ်မၤဟးဂီၤထံကီၢ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်ဒီး ဒုးအိၣ်ထီၣ် ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ် သအူးသပျီၤဒီး တၢ်တဂၢ်တ
ကျၢၤတဖၣ်ဟဲအါထီၣ်ဒီးတၢ်လိၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲဖိတဖၣ်ဒီးပုၤလီၢ်အိၣ် ကမ့ၢ်တဖၣ် အါ
ထီၣ်ဒိၣ်န့ၢ်အလီၤလၢအပူၤကွံာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးတၢ်ယၢၤအိၣ်ဒံးအဖၢမ့ၢ်အယိ ပုၤဘၣ်ကီၤဘၣ်ခဲဖိကက့ၤအဂီၢ်ကဲထီၣ်အ
သးတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟိန်ခိန်ဒီဘုန်ဘုန်ကီဘုန်ခဲအမုန်နံအံတမုန်မုန်နံလၢတၢ်ကဘုန်မၤလၢကပီၤအီၤဘုန်. ဘုန်ဆုန်မုန်မုန်တနံလၢအဖုး
သုန်နီၣ်ထီၣ်က့ၤပုၤလၢပုၤဘုန်ကီဘုန်ခဲဖိတဖုန် ဘုန်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီးတၢ်ဖုးတဖုန် လၢတၢ်ကဘုန်ပၣ်ပနီၣ်အီၤဒ်အမုန်
တၢ်ဒီးသိးလိာ်အသးဒီးတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီးတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသုန်လိာ်ဘုန်တၢ်မၤစၢၤ, ဘုန်ဆုန်အဝဲ
သုန်တၢ်ကဘုန်ဟ့ၣ်အီၤလိာ်အုၣ်သးလၢကဟ့ၣ်အခွဲးလၢကဆၢထၢၣ်လၢအနီၣ်ကစၢ်အခိၣ်ကသ့, ပးထီၣ်ပးလီၤဒီး
ဖံးတၢ်မၤတၢ်လၢဖိးသဲးသ့ဒီးတလိာ်လၢကဘုန်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢထံကီၢ်လၢတူၢ်လိာ်အီၤတဘုန်မ့တမုန်တၢ်က
ရၢကရိတဖုဖုအတၢ်မၤစၢၤလၢကတီၢ်ယံာ်အဂီၢ်ဘုန်. အဝဲသုန်ကအိၣ်မူဘုန်လၢအပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုး, တၢ်မၤဆူးမၤ
ဆါဒီးအိၣ်မူလၢအအိၣ်ဒီးသူးသုန်လၢကပီၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီပိာ်မုန်ကရၢယုထီၣ်ဆူကီၢ်ကွီၣ်တဲၣ်ပဒိၣ်လၢ ကထုးထီၣ်ဟ့ၣ်သဲးလိာ်အုၣ်သး လၢပုၤဘုန်ကီဘုန်ခဲ တဖုန် အ
ဂီၢ်ဒ်သိးအဝဲသုန်ကလဲၤက့ၤဖံးမၤဘုန်လၢဒဲကဝီၤတဖုန်အချၢဒီးမၤန့ၢ်ဘုန်ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်တဖုန်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အ
မဲၣ်ညါ ပုၤဘုန်ကီဘုန်ခဲတဖုန် ကဘုန်အိၣ်ဒီးကျိၣ်ကျဲဆူတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်ကူၣ်ဘုန်ကူၣ်သ့ လၢကြားဒီး က
ကီၣ် လၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်တလီၤ လၢအဝဲသုန်တဖုန်အဖိခိၣ်ဘုန်န့ၣ်လီၤ. ပယုထီၣ်လၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤ ပုၤတဝါ တဖုန်
ကဟ့ၣ်တၢ်ဆိၣ်သနံး လၢကွီၣ်တဲၣ်ပုၤဘုန်မူဘုန်ဒါတဖုန်အဖိခိၣ်ဒ်သိးအဝဲသုန်ကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဖိလစံၣ်လၢ အ ဟ့ၣ်
ပုၤဘုန်ကီဘုန်ခဲတၢ်ခွဲးတၢ်ယံာ်ဒ်သိးအကမၤဘုန်တၢ်လၢကီၢ်ကွီၣ်တဲၣ်အပူၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးဘုန်တၢ်ဒီသဒါ
အီၤလၢသဲးတၢ်ဘျၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးအလီၢ် - လီၢ်ခၢၣ်သးကညီပိာ်မုန်ကရၢ